
OG.0002.4.2015
PROTOKÓŁ NR VII/15

SESJI RADY GMINY ORLA
z dnia 27 sierpnia 2015 r.

Obrady VII Sesji Rady Gminy Orla odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy
Orla w godzinach od 10 00- 1100. W sesji wzięło udział 12 radnych. W obradach uczestniczyli:
Pan Piotr Selwesiuk – Wójt Gminy, Pani Irena Odzijewicz – Sekretarz Gminy, Pani Joanna
Onufryjuk – Skarbnik Gminy, Pan Leon Pawluczuk -  Kierownik Referatu ds.  Inwestycji i
Gospodarki Komunalnej, Pan Marek Kułakowski Radca Prawny Urzędu Gminy Orla oraz
sołtysi poszczególnych sołectw.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 do protokołu.
Przebieg sesji protokołowała Pani Monika Ochrycewicz stażystka Urzędu Gminy Orla. 
 
Obradom przewodniczył Pan Aleksander Klin - Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady VII sesji. Powitał radnych, osoby zaproszone,
sołtysów oraz mieszkańców gminy Orla. Stwierdził, że na sali jest obecnych 12 radnych, a
więc obrady Rady są prawomocne. Radny Tomasz Odzijewicz, Grzegorz Warchoł oraz radna
Maria Sajewicz usprawiedliwili swoją nieobecność.
Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt porządku obrad. Przypomniał, iż
został on radnym przedstawiony w zaproszeniach na sesję. Zaproszenia stanowią załączniki
Nr 4, 5, 6 do protokołu. Zwrócił się  z zapytaniem, czy do projektu porządku obrad będą
zgłaszane uwagi bądź propozycje zmian.

W  związku  z  brakiem  wniosków  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  nad  porządkiem
obrad.
Rada Gminy w zarządzonym jawnym głosowaniu (za – 12, przeciw – 0, wstrz. – 0) przyjęła
następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji.
2) Przyjęcie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4) Rozpatrzenie informacji o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5) Analiza informacji  o  stanie  realizacji  zadań oświatowych gminy w roku szkolnym

2014/2015, stanu przygotowań do nowego roku szkolnego.
6) Analiza informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze.
7) Podjęcie uchwał Rady Gminy Orla:

a) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r;
b) w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Bielskiemu  w  Bielsku

Podlaskim  na  dofinansowanie  realizacji  zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1654B Bielsk Podlaski – Orla”;

c) w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Bielskiemu  w  Bielsku
Podlaskim  na  dofinansowanie  realizacji  zadania  inwetycyjnego  pod  nazwą
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1679B od km 2+067 do km 2+934”;

d) zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Bielskiemu  w  Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  realizacji  zadania
inwestycyjnego  pod  nazwą  „Rozbudowa  drogi  wraz  z  przebudową  mostu
położonego w ciągu drogi powiatowej Nr 1654 B w miejscowości Orla”;

e) zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie opracowania dokumentacji
projektowej na „Przebudowę ulicy Kleszczelowskiej w Orli”;



f) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę oraz zbiorowe
odprowadzanie ścieków;

g) w  sprawie  ustalenia  dopłat  do  cen  taryfowych  za  zbiorowe  odprowadzanie
ścieków;

h) w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Orla.
8) Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
9) Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
10) Wolne wnioski.
11) Zakończenie obrad.

Ad.  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  protokołu  z
poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia. 
Uwag i zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący zaproponował
jego przyjęcie bez odczytania. 
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 11, przeciw – 1, wstrz. – 0) przyjęła bez
odczytania Protokół Nr VI/15 sesji Rady Gminy Orla z dnia 5 czerwca 2015 r.

Ad. 4. Informację o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami przedstawił Pan Piotr
Selwesiuk - Wójt Gminy Orla. W okresie między sesjami zostały zrealizowane następujące
zadania:

1) w  dniu  3  czerwca  2015  r.  został  rozstrzygnięty  przetarg  na  „Rozbudowę  drogi
gminnej Nr 108273B oraz przebudowę drogi wewnętrznej składającej się z nr
geod.  398,  360/1,  361/1,  362/1  (ulic  wsi)  w  miejscowości  Gregorowce”.
W wyznaczonym terminie wpłynęły trzy oferty.  Najwyższą cenę, tj.  730 689,73 zł
brutto za realizację przedmiotu zamówienia zaoferował Wykonawca „BUD-OGRÓD”
Jacek  Marczyński  z  Strabli,  a  najniższą,  tj.  487 416,90  zł  brutto  zaoferowało
Przedsiębiorstwo Drogowo-Mostowe „MAKSBUD” Sp. z o. o. z Bielska Podlaskiego,
z  którym  w  dniu  19  czerwca  2015  r.  podpisana  została  umowa  na  realizacje
przedmiotowej  inwestycji.  W  dniu  30  czerwca  br.  przekazano  wykonawcy  plac
budowy. Roboty budowlane mają być wykonane do dnia 30 września 2015 r;

2) w dniu  24  lipca  2015 r.  rozstrzygnięto  przetarg  na  „Budowę (rozbudowę)  drogi
gminnej Nr 108268B w miejscowości Koszele (etap II) oraz przebudowę drogi
gminnej  Nr  108261B  w  miejscowości  Szczyty-Dzięciołowo  /odcinek  B/”.
W wyznaczonym terminie wpłynęły trzy oferty. Najwyższą cenę, tj. 1 039 442,51 zł
brutto  za  realizację  przedmiotu  zamówienia  zaoferował  Wykonawca  STRABAG
Sp. z o. o. z Pruszkowa, a najniższą, tj. 958 759,50 zł brutto zaoferował UNIBEP S.A.
z Bielska Podlaskiego, z którym w dniu 4 sierpnia 2015 r. podpisana została umowa
na  realizacje  przedmiotowej  inwestycji.  W  dniu  12  sierpnia  br.  przekazano  plac
budowy. Termin realizacji upływa 16 października 2015 r. 

Gmina na realizację przedmiotowej inwestycji otrzymała dofinansowanie w ramach
Narodowego  programu  przebudowy  dróg  lokalnych  –  Etap  II  Bezpieczeństwo  –
Dostępność – Rozwój. Dotacja wyniesie prawie 50% kosztów kwalifikowanych, tj.
390 189,81 zł. Ponadto w/w przetargiem objęto także dalszy odcinek drogi gminnej z
Szczyt-Dzięciołowo w kierunku drogi  wojewódzkiej  Bielsk  Podlaski  –  Hajnówka,



który nie był ujęty we wniosku o dofinansowanie. Z NPPDL koszt realizacji tej części
zadania wyniesie 136 575,37 zł brutto;

3) od dnia 11 sierpnia 2015 r. trwają prace przy przebudowie mostu położonego na rzece
Orlanka w Orli w ramach zadania inwestycyjnego pod nazwą "Rozbudowa drogi wraz
z przebudową mostu położonego w ciągu drogi powiatowej Nr 1654B w miejscowości
Orla".  Na  realizację  w/w  zadania  Powiat  Bielski  w  Bielsku  Podlaskim  uzyskał
dofinansowanie w wysokości 50% ogólnych kosztów z Rezerwy subwencji ogólnej
budżetu państwa. Pozostałe 50% kosztów jest finansowane po połowie tj. po 170 tys.
przez Gminę Orla oraz Powiat Bielski. Wykonawcą w/w zadania inwestycyjnego jest
firma HYDROBUD Kielczyk Sp. j. z Białegostoku. Zgodnie z zawartą umową prace
przy przebudowie mostu powinny być zakończone do dnia 15.10.2015 r;

4) na zlecenie i koszt inwestora Farmy Wiatrowej Orla, tj. firmy C&C Wind Sp. z o. o. -
firma  UNIBEP  S.A.  z  Bielska  Podlaskiego  przebudowuje  drogę  powiatową  na
odcinku  -  od  drogi  krajowej  Bielsk  Podlaski  -  Kleszczele,  do  końca  terenu
zabudowanego wsi Topczykały. W ramach inwestycji Wykonawca ułoży dwie nowe
warstwy bitumiczne - wiążąca i ścieralna z jednoczesnym poszerzeniem jezdni;

5) w  dniu  19  sierpnia  2015  r.  został  unieważniony  przetarg  na  „Wykonanie  robót
budowlanych  (modernizację)  budynku  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Orli”.
W wyznaczonym terminie  wpłynęły  cztery  oferty.  Najwyższą  kwotę  za  realizację
przedmiotu zamówienia,  tj.  559 099,80 zł  brutto  zaoferował Wykonawca DU-ALL
Zakład  Remontowo-Budowlany  Wojciech  Luszewski  z  Michałowa,  a  najniższą
tj. 488 781,36 zł brutto – Zakład Ogólnobudowlany Wiesław Szerszunowicz z Kol.
Zabłudów.  Na  realizację  zamówienia  Gmina  Orla  przeznaczyła  w  budżecie
190 000,00  zł  brutto   Postępowanie  przetargowe zostało  unieważnione,  gdyż  cena
najniższej  oferty  przewyższała  kwotę  przeznaczoną  przez  gminę  na  sfinansowanie
zamówienia. W dniu 20 sierpnia 2015 r. został  ogłoszony drugi  przetarg,  a termin
otwarcia ofert wyznaczono na dzień 4 września 2015 r;

6) na  zlecenie  Gminy  Orla  firma  Hydro-Partner  Sp.  z  o.  o.  z  Leszna  przygotowała
wariantową koncepcję rozbudowy oczyszczalni ścieków w Orli. Celem opracowania
było  przedstawienie  koncepcji  wykonania  modernizacji  oczyszczalni  ścieków  pod
kątem  zwiększenia  przepustowości  oczyszczalni  i  modernizacji  urządzeń
czyszczących  ścieki  przy  poniesieniu  możliwie  najniższych  kosztów  oraz
maksymalnym  wykorzystaniu  istniejących  obiektów  i  urządzeń.  Jeżeli  projekt
uchwały  o  przeznaczeniu  środków  finansowych  na  wykonanie  dokumentacji
projektowej  na  sesji  zostanie  przegłosowany  pozytywnie,  to  zostaną  rozesłane
zapytania ofertowe celem wyłonienia projektanta, który opracuje taką dokumentację;

7) w  dniu  21  sierpnia  br.  Powiatowy  Inspektorat  Nadzoru  Budowlanego  w  Bielsku
Podlaskim  przeprowadził  kontrolę  w  nowo  wybudowanej  oczyszczalni  ścieków
w Dydulach.  Po pozytywnej  ocenie,  w dniu  24  sierpnia  2015 r.  wydał  decyzję  –
formalne pozwolenie na jej użytkowanie;



8) we  własnym  zakresie  oczyszczono  i  przemalowano  ściany  zewnętrzne  budynku
świetlicy  wiejskiej  w  miejscowości  Paszkowszczyzna,  wykonane  zostanie  również
obrynnowanie dachu;

9) wykonano dodatkowe oświetlenie  uliczne  w Malinnikach.  Na istniejących słupach
energetycznych  przy  budynkach  mieszkalnych  od  strony  Bielska  Podlaskiego
zamontowano 4 nowe lampy. Koszt montażu wyniósł 6 500,00 zł brutto;

10) trwają roboty budowlane przy budowie II Etapu Farmy Wiatrowej Orla. Na gruntach
wsi Orla i Krywiatycze powstanie 6 nowych turbin wiatrowych, które będą połączone
z  9  turbinami  zlokalizowanymi  w  obrębie  wsi  Koszele,  Spiczki  i  Topczykały.
Wybudowano już drogi dojazdowe do turbin wiatrowych, a obecnie wykonywane są
fundamenty  pod  ich  posadowienie.  Według  założeń  roboty  budowlane  mają
zakończyć się do dnia 31 października 2015 r;

11) w dniu 21 lipca 2015 r.  rozstrzygnięto przetarg na  „Zakup oleju napędowego  i
benzyny bezołowiowej PB-95 do sprzętu i  środków transportu Urzędu Gminy
Orla”. W wyznaczonym terminie wpłynęły dwie oferty: firmy NAFTAN Sp. z o. o.  z
siedzibą  w  Olekszach  oraz  Przedsiębiorstwa  Komunalnego  Sp.  z  o.  o.  z  Bielska
Podlaskiego. Wybrana została oferta firmy NAFTAN Sp. z o. o.,  którą zaoferował
upust (stały) w wysokości 3,6% od ceny na dystrybutorze za olej napędowy oraz upust
(stały) w wysokości 2% od ceny na dystrybutorze za benzynę bezołowiową PB-95.
Pojazdy i samochody gminne będą tankowane w stacji paliw w Bielsku Podlaskim
przy ul. Żwirki i Wigury;

12) w dniu 24 lipca 2015 r. po przeprowadzeniu postępowania przetargowego na „Odbiór
i  zagospodarowanie  odpadów  komunalnych  powstających  na  nieruchomościach
zamieszkałych na terenie gminy Orla” została zawarta umowa z Przedsiębiorstwem
Usługowo-Asenizacyjnym „ASTWA” Sp. z o.o. z siedzibą w Białymstoku przy ul.
Kombatantów 4 na świadczenie usług w w/w zakresie. Czas realizacji zamówienia
wynosi 24 miesiące licząc od dnia 1 sierpnia 2015 r;

13) w dniu 29 lipca 2015 r.,  w związku z wnioskami rolników o oszacowanie strat  w
gospodarstwach rolnych powstałych w wyniku gradobicia i deszczu nawalnego, który
miał  miejsce  23  lipca  2015  r.,  Wojewoda  Podlaski  powołał  Komisję  do  spraw
szacowania szkód w gospodarstwach rolnych i działach specjalnych produkcji rolnej,
w których wystąpiły  szkody  spowodowane przez  grad,  deszcz  nawalny.  Powołana
Komisja  oszacowała  straty  w  53  gospodarstwach  w  dniach  31  lipca  2015  r.  –  6
sierpnia  2015  r.  w  miejscowościach:  Dydule,  Oleksze,  Gredele,  Gredele-Kolonia,
Gregorowce,  Paszkowszczyzna,  Szernie,  Koszele,  Orla.  Z  szacowania  strat  w
uprawach  sporządzono  protokoły,  które  zostały  przesłane  do  Podlaskiego  Urzędu
Wojewódzkiego w Białymstoku;  obecnie wpływają wnioski o oszacowanie strat  w
gospodarstwach rolnych spowodowanych przez suszę;

14)  zakupiono 62 znaki drogowe, w tym 39 brakujących tablic informacyjnych „teren
zabudowany”.  Znaki  zostały  zakupione  po  rozesłaniu  zapytania  ofertowego,  w
odpowiedzi na które wpłynęła jedna oferta od firmy Tioman Sp. z o. o. z Ostaszewa.
Koszt zakupu znaków wyniósł 8 285,77 zł brutto.



15) przygotowano dwa gminne autobusy szkolne do bezpiecznego dowożenia dzieci do
szkoły. W obydwu autobusach wykonano przeglądy techniczne w firmie CSAWAR w
Bielsku  Podlaskim,  przeprowadzono  naprawy  układów  chłodzenia  oraz  układów
hamulcowych. W jednym z autobusów wyremontowano także podłogę i zakupiono do
niego nowe opony;

16) założono  nowe  przepusty  w  miejscowościach:  Orla,  Gredele-Kolonia,  Reduty  i
Szczyty-Nowodwory;

17) oczyszczono i odkrzaczono drogi w miejscowościach: Malinniki, Moskiewce, Reduty,
Spiczki, Krywiatycze, Wólka, równano drogi w Gregorowcach i Redutach;

18) w  okresie  wakacyjnym  na  Kompleksie  boisk  sportowych  w  Orli  Orlik  2012
zorganizowany został II  Turniej Tenisa Ziemnego o Puchar Przewodniczącego Rady
Gminy Orla oraz II Turniej Piłki Nożnej o Puchar Wójta Gminy Orla. W tym ostatnim
wzięły udział drużyny z 6 miejscowości gminy Orla;

19) 25 lipca br. po raz czwarty gościliśmy w Orli Międzynarodowy Festiwal Teatralny
"Wertep";

20) 9 sierpnia 2015 r. w Wólce Wygonowskiej odbył się festyn ludowy w ramach 7 edycji
białoruskich festynów z cyklu "I tam żywuć ludzi";

21) w Synagodze w Orli od 14 do 30 sierpnia br. prezentowana jest wystawa "Bożnice
drewniane", udostępniona przez Centrum im. Ludwika Zamenhofa w Białymstoku;

22) w  dniu  29  sierpnia  2015  o  godz.  14:00  odbędzie  się  Festyn  Ludowy  „Orlańskie
Spotkania”-  cykliczna  impreza  poświęcona  prezentacji  Kultury  Białoruskiej  oraz
promocji gminy.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi Gminy Orla za wypowiedź. Następnie
zwrócił  się  do  radnych  z  zapytaniem,  czy  będą  zgłaszane  pytania,  bądź  uwagi  do
przedstawionych informacji.
Radny Michał Mincewicz poprosił o wyjaśnienie dlaczego gdy wieje wiatr, to większość
„wiatraków” nie kreci się i czy to prawda, że postawione na terenie gminy Orla turbiny są
stare?
Wójt Gminy  odpowiedział, że „wiatraki” kręcą się, gdy wiatr osiąga prędkość od 3 do 20
metrów na sekundę. W decyzji środowiskowej został zawarty wymóg obligatoryjny, że mają
być montowane nowe turbiny. Są one skorelowane i połączone ze sobą komputerowo i być
może jest tak, że jeśli wiatr jest z jednego kierunku to wtedy jest za mało wiatru na drugi
wiatrak i turbiny się nie kręcą. Też jeśli  wiatr będzie bardzo duży to śmigła nie będą się
kręcić. 
Radny  Michał  Mincewicz  nawiązując  do  przypadków  wyłudzenia  pieniędzy  z  różnych
instytucji publicznych zwrócił się z zapytaniem czy Urząd Gminy Orla posiada odpowiednie
zabezpieczenie przed upłynnieniem pieniędzy przez ewentualnych oszustów. 
Wójt Gminy  nawiązując  do  sytuacji  w Podlaskim Zarządzie  Dróg Wojewódzkich,  gdzie
wyprowadzono 4 mln  zł  stwierdził,  że  ciężko jest  mu się  wypowiadać  na temat  tamtych
okoliczności,  bo  nie  wie  dokładnie  jakie  zabezpieczenia  zastosowano.  Poinformował,  że
podobne próby wyłudzenia zdarzyły się już w Urzędzie Gminy Orla przy płaceniu za sprzęt
komputerowy, lecz zostały one udaremnione po interwencji Pani Skarbnik. Po tym też, co się
wydarzyło  w  Podlaskim   Zarządzie  Dróg   Wojewódzkich  wystąpiliśmy  do  Banku



Spółdzielczego  w  Bielsku  Podlaskim,  który  obsługuje  naszą  Gminę  z  zapytaniem  czy
aktualne  zabezpieczenia  są  wystarczające  przed  atakiem  hakerów.  Dostaliśmy  pisemną
odpowiedź, że tak.
Innych wypowiedzi nie odnotowano.  

Ad. 5. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż analiza informacji o stanie realizacji
zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2014/2015, stan przygotowań do nowego roku
szkolnego, była przedmiotem analizy na posiedzeniach komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się
z zapytaniem, czy będą zgłaszane zapytania bądź uwagi w danym przedmiocie sprawy. 

Radny Michał Mincewicz zapytał czy dzieci skorzystały z rządowego programu „wyprawka
szkolna”,  czy  nadal  będzie  prowadzony  program  „owoce  w  szkole”  oraz  czym  był
podyktowany zakup patelni do szkoły. 
Wójt  Gminy  oznajmił,  iż  co  roku  składamy  wniosek  na  dofinansowanie  zakupu
podręczników  dla  uczniów  i  w  tym  roku  także  takowy  został  złożony.  Patelnia  została
zakupiona, bo stara  się zużyła,  natomiast jeśli  chodzi o program „owoce w szkole” na tą
chwilę niestety nie jest w stanie udzielić informacji. 
Innych wypowiedzi nie odnotowano.  

Informacja stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy przechodząc do omawiania kolejnego punktu porządku
obrad przypomniał, iż analiza informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze,
także była przedmiotem analizy na posiedzeniach komisji Rady Gminy Orla. Zwrócił się z
zapytaniem, czy będą zgłaszane  zapytania bądź  uwagi  w danym przedmiocie sprawy. Do
informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze Radni nie wnieśli uwag.
Informacja stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Ad.  7. Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu
porządku obrad „Podjęcia uchwał”.  Poinformował,  iż pierwsza uchwała dotyczy zmian w
budżecie gminy na 2015 r. Poprosił o zgłaszanie wniosków lub pytań do kwestii ujętych w
uchwale.
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili Przewodniczący Rady poddał projekt
uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  12,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr VII/42/15 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy  przypomniał,  iż  radni  na  posiedzeniach  komisji
analizowali  również projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie realizacji zadania inwestycyjnego pod
nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1654B Bielsk Podlaski – Orla”.
Do  projektu  uchwał  pytań  oraz  wniosków  nie  zgłoszono,  wobec  czego  Przewodniczący
zarządził głosowanie.

Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 12, przeciw – 0, wstrz. – 0) podjęła
uchwałę Nr VII/43/15 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w
Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  realizacji  zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1654B Bielsk Podlaski – Orla”.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu.



Kolejna uchwała dotyczyła udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w
Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  realizacji  zadania  inwetycyjnego  pod  nazwą
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1679B od km 2+067 do km 2+934”.
Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  będą  w  tej  sprawie  wnoszone  uwagi  bądź  zapytania.  W
związku z tym, iż radni nie zgłosili pytań i uwag Przewodniczący poddał projekt uchwały pod
głosowanie.

W wyniku jawnego głosowania (za – 12, przeciw – 0, wstrz. – 0) Rada Gminy podjęła
uchwałę Nr VII/44/15 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w
Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  realizacji  zadania  inwetycyjnego  pod  nazwą
„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1679B od km 2+067 do km 2+934”.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11  do protokołu.

Przewodniczący Rady poprosił radnych o zgłaszanie uwag  bądź zapytań do zapisów
ujętych w projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi  Bielskiemu  w  Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  realizacji  zadania
inwestycyjnego pod nazwą „Rozbudowa drogi wraz z przebudową mostu położonego w ciągu
drogi powiatowej Nr 1654 B w miejscowości Orla”.
W związku z tym, iż pytań i uwag radni nie zgłosili poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Rada  Gminy w wyniku jawnego  głosowania  (za  –  12,  przeciw –  0,  wstrz.  –  0)  podjęła
uchwałę Nr VII/45/15 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w
Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  realizacji  zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą
„Rozbudowa drogi wraz z przebudową mostu położonego w ciągu drogi powiatowej Nr
1654 B w miejscowości Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12  do protokołu.

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził,  iż  kolejny  projekt  poddany pod obrady
Rady  dotyczy  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie opracowania dokumentacji
projektowej na „Przebudowę ulicy Kleszczelowskiej w Orli”.
Przypomniał radnym, iż treść uchwały była analizowana na posiedzeniach komisji. Następnie
zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane uwagi bądź zapytania do zapisów ujętych w
uchwale.
W związku z brakiem wniosków i uwag Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
W wyniku jawnego głosowania (12 głosami „za”, 0 – przeciw , 0 - wstrz.) się Rada Gminy
podjęła uchwałę  Nr  VII/46/15  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Bielskiemu  w  Bielsku  Podlaskim  na  dofinansowanie  opracowania  dokumentacji
projektowej na „Przebudowę ulicy Kleszczelowskiej w Orli”.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane wnioski,
bądź zapytania do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie
w  wodę  oraz  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków.  W  związku  z  brakiem  pytań  i  uwag
Przewodniczący zarządził głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (12 głosami ,,za”, 0 – ,,przeciw”, 0 - ,,wstrz”.)
podjęła uchwałę Nr VII/47/15 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w
wodę oraz zbiorowe odprowadzanie ścieków.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

           Przewodniczący Rady Gminy przystąpił  do przedstawienia kolejnej uchwały,
dotyczącej ustalenia dopłat do cen taryfowych za zbiorowe odprowadzanie ścieków.



Do  projektu  uchwał  pytań  oraz  wniosków  nie  zgłoszono,  wobec  czego  Przewodniczący
zarządził głosowanie.
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (12 głosami ,,za”, 0 – ,,przeciw”, 0 - ,,wstrz”.)
podjęła uchwałę Nr VII/48/15 w sprawie ustalenia dopłat do cen taryfowych za zbiorowe
odprowadzanie ścieków.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt ostatniej uchwały wniesionej pod obrady
VII Sesji Rady Gminy Orla w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Orla. Zwrócił się
z zapytaniem do radnych, czy będą zgłaszane uwagi bądź zapytania do zapisów ujętych w
uchwale.
W związku z brakiem wniosków i uwag Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
W wyniku jawnego głosowania (12 głosami „za”, 0 – przeciw , 0 - wstrz.) się Rada Gminy
podjęła uchwałę Nr VII/49/15 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Orla.
Uchwała stanowi załącznik Nr 16 do protokołu.

Ad. 8. W punkcie wnioski, interpelacje i zapytania radnych głos zabrali:

Radny M. Gołub zwrócił się z zapytaniem czy w tym roku będą obkoszane pobocza dróg.
Wójt Gminy potwierdził, że w roku bieżącym będą jeszcze czyszczone pobocza dróg. 
Radny E.  Kalina zaproponował,  żeby  wyjaśnić  przesłanki  podjęcia  uchwały  w sprawie
udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Bielskiemu  w  Bielsku  Podlaskim  na
dofinansowanie realizacji zadania inwestycyjnego pod nazwą „Rozbudowa drogi wraz z
przebudową mostu  położonego  w ciągu drogi  powiatowej  Nr  1654B w miejscowości
Orla” zebranym sołtysom i mieszkańcom gminy.
Wójt  Gminy wyjaśnił,  iż  po  rozstrzygnięciu  przetargu  zmniejszyła  się  kwota  kosztów
inwestycji  z 300 000,00 zł  na 170 000,00 zł  a różnica w wysokości 130 000,00 zł  zostaje
przekazana na realizację zadania inwestycyjnego pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej
Nr  1654B  Bielsk  Podlaski  –  Orla”  na  odcinku  ok.  950  m (od  Orli  w  kierunku  Bielska
Podlaskiego). 

Ad. 9. Odpowiedzi udzielono w 8 punkcie porządku obrad.
Ad. 10.W punkcie „wolne wnioski” głos zabrali:
Pan J. Kazimiruk sołtys wsi Spiczki  poprosił o informację, czy w roku bieżącym gmina
będzie kupować żwir na remont dróg dojazdowych i co się dzieje  z projektem na budowę
świetlicy w miejscowości Spiczki. 
Wójt Gminy wyjaśnił, iż był ogłoszony przetarg na zakup żwiru, wpłynęła tylko jedna oferta
i  była  to  oferta,  która  nie  spełniała  wymogów  formalnych.  Do  oferty  nie  dołączono
dokumentów potwierdzających wymaganą jakość żwiru i legalne źródło jego pozyskiwania.
Zostało zrobione rozeznanie wśród potencjalnych dostawców i żaden z dostawców nie był
zainteresowany udziałem w przetargu, w związku z tym, w roku bieżącym żwir nie będzie
zakupiony. Oznajmił, że Gmina ma trochę własnego materiału i w razie potrzeb surowiec ten
zostanie rozdysponowany. Natomiast, jeśli chodzi o opracowanie dokumentacji na budowę
świetlicy w Spiczkach, poinformował,  iż  obecnie poszukiwany jest  wykonawca, który to
zrobi. Stwierdził, że trudno jest znaleźć solidnego projektanta. 
Pan Sergiusz Martynowicz poinformował, że rozmawiał z szefem Petrobudowy - Białystok
czy robią coś takiego jak JAZY, czyli zapory na rzekach. Dyrektor stwierdził, że tak, że nie
ma problemu i że mogą coś takiego zrobić. Natomiast w tym czasie nie ma takiej możliwości.
Pan Martynowicz chciał wiedzieć czy na granicy rzeki Orlanka zaczęli coś robić, czy jest to
proces rewitalizacji rzeki, czy też inne działania. Stwierdził, że w roku bieżącym jest duża



susza a mamy 3 JAZY nieczynne a to co zrobili na zastawie - „pogłaskali, pomalowali” to jest
„pic - fotomontaż”. Oznajmił, iż ludzie zastawiają zastawy deskami, żeby zwiększyć poziom
wody  w  rzece.  Stwierdził,  że  w  latach  ubiegłych  miał  być  przeprowadzony  proces
rewitalizacji rzeki i do tej pory nic się z tym nie dzieje. Była akceptacja projektu na sesji Rady
Gminy, było też oficjalne pismo. 
Wójt  Gminy poinformował,  że  wszystkie  cieki  wodne  na  terenie  gminy są  w zarządzie
Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń i Melioracji Wodnych w Białymstoku i Gmina nie ma
wpływu  na  to,  co  zarządca  robi  na  swoich  urządzeniach.  Zauważył,  że  jeżeli  Pan
Martynowicz chce wiedzieć,  co  Wojewódzki  Zarząd Urządzeń  i  Melioracji  Wodnych ma
zamiar robić, to powinien wystąpić do nich z prośbą o informację. 
Pan Sergiusz Martynowicz  odpowiedział,  że na sesji  była zgłaszana przez niego  i pana
Marka Chmielewskiego potrzeba budowy jazu i to nie jest tak, że to nie jest interes Pana
Wójta. Orlanka jest na terenie gminy Orla. Jest to interes każdego z naszych mieszkańców, a
w szczególności Mikłasz, Koszel i Orli. Wszyscy razem możemy coś zrobić w tym kierunku.
Wokoło jest susza, wody nie ma, nie ma zbiorników retencyjnych, nie  ma niczego.  Budowa
zbiornika retencyjnego jest  w planach strategicznych. Kiedyś z Wójtem były  prowadzone
rozmowy na temat strategi dla Gminy Orla. Nie można mówić, że nic nie możemy zrobić, bo
razem możemy zrobić dużo. 
Wójt  Gminy zauważył,  że  równie  dobrze  Pan  Sergiusz  Martynowicz  może  wystąpić  z
pismem o rewitalizację rzeki do Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń i Melioracji Wodnych.
To,  że  jest  susza  wszyscy dobrze  wiemy.  Nie  można obwiniać  wszystkich  dookoła i  nie
wymagać nic od siebie. Trzeba zakasać rękawy i wziąć się za pracę.
Pan Sergiusz Martynowicz  stwierdził,  że nikt tu nikogo nie obwinia. Przypomniał fakty,
jakie miały miejsce w 2006 roku. Dalej nic się w tej materii nie robi. Stoimy w tym samym
miejscu. Trzeba się zebrać, usiąść i porozmawiać, bo są na to pieniądze. 
Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  strategii  rozwoju  gminy  są  plany  na  budowę
zbiornika retencyjnego. 
Wójt Gminy  skwitował, że nie za bardzo widzi logikę w wypowiedziach Pana Sergiusza
Martynowicza, bo z początku mówił on, że nic się nie robi, a teraz twierdzi, że Wojewódzki
Zarząd  Urządzeń  i  Melioracji  Wodnych  pieniądze  posiada,  a  jeśli  je  ma  to  niech  robi,
stwierdził, że jest za. 
Pan Sergiusz Martynowicz  zaznaczył, iż problem w tym, że trzeba wystosować oficjalne
pismo, trzeba też na sesji przedstawić projekt uchwały i uchwalić ją. Tak jak było to zrobione
w 2006 roku. Sam tego nie zrobi, to musi być porozumienie pomiędzy Wójtem, a resztą osób.
To nie jest taka prosta sprawa.
Wójt  Gminy kończąc  temat  zaznaczył,  że  Pan  Martynowicz  myli  dwie  kwestie.
Rzeczywiście było porozumienie podpisane z Polskim Związkiem Wędkarskim, ale nie na
rewitalizację  rzeki,  tylko  na  budowę zbiornika  retencyjnego.  W porozumieniu  także  było
zapisane,  że  to  Gmina  ma  sfinansować  takową  budowę.  Jeżeli  będą  pieniądze  na  takie
przedsięwzięcie  to  Gmina  sama  to  zorganizuje,  bez  pomocy  dodatkowych  instytucji  czy
jednostek, bo to nie jest kwestia chęci tylko kwestia posiadania środków finansowych. 
Radny M. Mincewicz wnioskował o nie stawianie paluszków na stołach podczas sesji.
Pan Sergiusz Martynowicz chciał wiedzieć czy jest prawdą, iż w nowym roku szkolnym w
klasie I Gimnazjum nikt z uczniów nie zapisał się na język białoruski. 
Sekretarz Gminy stwierdziła, że może to być sprawdzone po sesji, bo na chwilę obecną nie
jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie. 
Kontynuując temat Pan Sergiusz Martynowicz zaznaczył, że mamy małą szkołę w której
uczy się 84 uczniów w szkole podstawowej oraz 42 uczniów w gimnazjum. Szkoła otrzymuje
z Ministerstwa na każde dziecko 7,5 tys.  natomiast ogółem jest to kwota 900 tys zł. Doszły
go słuchy, że dzieci nie chcą uczęszczać na język białoruski, a co za tym idzie nasza szkoła
nie otrzyma dotacji na naukę tego języka. Stwierdził, że  powinniśmy coś z tym zrobić. 



Wójt Gminy poprosił Pana Sergiusza Martynowicza o nie wprowadzanie ludzi w błąd, gdyż
na chwilę obecną subwencja oświatowa wynosi prawie 2 mln zł.  Poza tym, to czy któreś
dziecko chodzi na lekcje języka białoruskiego czy też na inne dodatkowe zajęcia edukacyjne,
to nie jest decyzja Wójta, ale tylko i wyłącznie rodziców dziecka i tegoż dziecka. Stwierdzi,
że nie może ingerować w dokonywane wybory. 
Pan Sergiusz Martynowicz  zgłosił pretensje pod adresem Wójta. Stwierdził, że realizował
warsztaty dla dzieci, przez całe wakacje pracował z młodzieżą, a Pan Wójt wyrzucił go z
zajmowanego pomieszczenia w Gminnym Ośrodku Kultury w Orli. Dodatkowo wniósł uwagi
pod adresem Wójta, dotyczące polityki wynagrodzeń w Urzędzie Gminy Orla. Stwierdził, że
pracownicy Urzędu za dużo zarabiają. 
Wójt Gminy  wyjaśnił,  że  umowa na  korzystanie  z  pomieszczenia  w Gminnym Ośrodku
Kultury była podpisana pomiędzy Panem Sergiuszem a Panią Dyrektor GOK. Umowa ta nie
została przedłużona, gdyż pomieszczenia są potrzebne do funkcjonowania GOK w Orli. Jeśli
chodzi o zarobki, to oświadczenia majątkowe pracowników są dostępne na stronie BIP i tam
jest wyszczególnione, ile dany pracownik zarabia. Każdy może zajrzeć i zobaczyć, więc nie
wie w czym problem. To nie jest żadna tajemnica. 
Pan Sergiusz  Martynowicz powiedział,  że  napisał  raport  o  stanie  gminy i  że  będzie  on
opublikowany. Bo nie może być tak, że pracownicy Urzędu Gminy Orla zarabiają 100 %
więcej niż inni urzędnicy. Pani Gronkiewicz Waltz Prezydent Warszawy zarabia 124 tys. zł
rocznie, Pan Truskolaski Prezydent Miasta Białegostoku zarabia 114 tys. zł rocznie, natomiast
pan Wójt Gminy Orla zarabia 151 tys. zł rocznie. 
Wójt  Gminy zaproponował,  że  wydrukuje  na  następną  sesję  oświadczenia  majątkowe
Prezydenta  Truskolaskiego,  gdzie  jest  wyszczególnione,  ile  w  sumie  zarobił  pracując  w
Urzędzie Miasta i na Uniwersytecie. Poprosił o niewprowadzanie mieszkańców w błąd, bo
nie jest  prawdą,  że  pracownicy Urzędu Gminy Orla  zarabiają  dwa razy  więcej aniżeli  w
innych gminach, bo to też można sprawdzić.  

Innych wypowiedzi w tym punkcie obrad nie zgłoszono.

Ad.11.  W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy
podziękował radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji po czym zamknął sesję.

   Protokołowała                                                                                        Przewodniczący Rady

Monika Ochrycewicz                                                                                      Aleksander Klin


